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De Commissie voor Leefmilieu, Natuur, Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed 
besprak op 28 januari 2014 het voorstel van resolutie van de heren Pieter Huybrechts, 
Jan Penris en Wim Wienen en mevrouw Katleen Martens betreffende het stimuleren 
van aardgas als brandstof  voor voertuigen (Parl.St. Vl.Parl. 2012-13, nr. 1748/1) en het 
voorstel van resolutie van de heren Bart Martens, Dirk de Kort, Wilfried Vandaele, Steve 
D’Hulster en Robrecht Bothuyne en de dames Tine Eerlingen en Valerie Taeldeman 
betreffende het bevorderen van het transport op aardgas en de aanleg van tankstations 
voor aardgas in Vlaanderen (Parl.St. Vl.Parl. 2013-14, nr. 2369/1).

1. Toelichtingen

1.1.	 Toelichting	van	het	voorstel	van	resolutie	van	de	heren	Pieter	Huybrechts,	Jan	Penris	
en	Wim	Wienen	en	mevrouw	Katleen	Martens	betreffende	het	stimuleren	van	aardgas	
als	brandstof	voor	voertuigen

De heer Pieter Huybrechts geeft toelichting bij het voorstel van resolutie. Aardgas is een 
relatief  schone brandstof en wordt voor voertuigen meestal in een gecomprimeerde vorm 
(compressed natural gas of cng) geleverd. Aardgas wordt gecomprimeerd tot een druk van 
ongeveer 200 bar omdat het zo minder ruimte inneemt. Als voertuigbrandstof is cng een 
alternatief  voor benzine of  diesel. Aardgas biedt een hele reeks voordelen. Het is milieu-
vriendelijk en goedkoper dan benzine of  diesel, zonder verlies aan comfort en rijbereik. 
Aardgasvoertuigen hebben momenteel een actieradius van ongeveer 1000 kilometer.

De aardgasvoertuigen stoten tot 50 percent minder stikstofoxiden (NOx) en tot 95 percent 
minder fijn stof uit, waardoor cng-voertuigen tot de meest milieuvriendelijke op de markt 
behoren. Bovendien is er een reductie in koolstofdioxide (CO2) van 12 percent tegenover 
diesel en 27 percent tegenover benzine. Dankzij de schone verbranding gaat een aardgas-
motor langer mee dan een diesel- of  benzinemotor en is hij ook stiller, wat de geluids-
hinder vermindert. De meerinvestering bij de aankoop van een personenauto op aardgas 
verdient zichzelf  terug als er minimaal 10.000 km per jaar mee wordt gereden. Voor een 
aardgasbestelbus geldt dat bij minimaal 15.000 km per jaar.

Aardgasvoertuigen kunnen ook rijden op (opgewerkt) biogas en in de toekomst mogelijk 
ook op waterstof en/of een mengsel van cng en waterstof.

Aardgasvoertuigen kunnen alleen worden gebruikt als er in de omgeving een aardgas-
vulstation beschikbaar is, tenminste voor het ‘fastfill’-systeem, waarbij het tanken net zo 
snel gaat als bij benzine of  diesel. Momenteel bestaat er nog geen wijdverspreid netwerk 
van stations waar cng kan worden getankt. In afwachting van een publiek netwerk kan de 
consument kiezen voor een eigen ‘slowfill’-systeem, ook wel thuisvulinstallatie genoemd. 
Dit is een tanksysteem met een kleine compressor die bijvoorbeeld thuis op het aard-
gasnetwerk kan worden aangesloten. Met een thuisvulinstallatie duurt het tanken wel al 
gauw enkele uren. 

Er zijn al steden zoals Mechelen, Gent en Brugge die een belangrijke rol weggelegd zien 
voor aardgasvoertuigen. Toch is het nodig dat de Vlaamse overheid belangrijke impulsen 
geeft om een wijdverspreid netwerk uit te bouwen, zodat ook burgers en ondernemers in 
de nabije toekomst de overstap kunnen maken.

De Vlaams Belang-fractie vraagt dan ook dat de Vlaamse Regering de nodige maatrege-
len zou nemen die de introductie van transport- en vervoermiddelen op basis van aardgas 
(zowel cng als vloeibaar aardgas of lng) kunnen vergemakkelijken en om de uitbouw van 
een netwerk van aardgasvulstations te stimuleren. 
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1.2.	 Toelichting	van	het	voorstel	van	resolutie	van	de	heren	Bart	Martens,	Dirk	de	
Kort,	Wilfried	Vandaele,	Steve	D’Hulster	en	Robrecht	Bothuyne	en	de	dames	Tine	
Eerlingen	en	Valerie	Taeldeman	betreffende	het	bevorderen	van	het	transport	op	
aardgas	en	de	aanleg	van	tankstations	voor	aardgas	in	Vlaanderen

De heer Bart Martens geeft toelichting bij het voorstel van resolutie. Aardgas als brand-
stof  heeft inderdaad milieuvoordelen, minder CO2-uitstoot en minder uitstoot van ver-
vuilende stoffen, zoals al door de heer Huybrechts werd toegelicht. De heer Martens 
voegt daar nog aan toe dat aardgasmotoren stiller zijn dan conventionele ontploffings-
motoren op diesel en benzine. Aardgasmotoren helpen dus ook de geluidsoverlast veroor-
zaakt door het wegverkeer terug te dringen. In de gedrukte toelichting wordt aardgas ook 
omschreven als transitiebrandstof. In het ideale scenario vormt cng een oplossing op korte 
en middellange termijn, terwijl wagens op duurzaam geproduceerde biomassa (biobrand-
stoffen en biogas), elektriciteit en duurzaam geproduceerd waterstofgas een uitweg bieden 
op lange termijn.

Voorts is het inderdaad zo dat er voorlopig nog weinig aardgastankstations zijn. In heel 
Vlaanderen zouden er momenteel 18 dergelijke stations zijn, terwijl in Nederland al op 125 
locaties aardgas kan worden getankt. In landen als Duitsland en Italië is er al een bijna 
volledig dekkend netwerk uitgebouwd. De indieners van het voorstel van resolutie willen 
aan die landen een voorbeeld nemen om in Vlaanderen een volledig gebiedsdekkend net-
werk uit te rollen. Zolang consumenten en bedrijven niet quasi overal terechtkunnen om 
te tanken, gaan ze ook aarzelen om aardgasvoertuigen aan te schaffen. Omgekeerd zullen 
exploitanten van tankstations ook aarzelen om cng aan te bieden zolang er niet voldoende 
voertuigen in het verkeer worden gebracht.

De vragen aan de Vlaamse Regering in het voorstel van resolutie gaan volgens de heer 
Martens verder dan in het voorstel van resolutie van de heer Huybrechts e.a. De Vlaamse 
Regering wordt gevraagd om:
– een actieprogramma op te zetten om de verspreiding van cng te bespoedigen en het 

gebruik van cng-voertuigen in Vlaanderen te stimuleren, alsook de Vlaamse industrie 
te ondersteunen in het benutten van de opportuniteiten die zoiets met zich meebrengt;

– nauw samen te werken met zowel de distributienetbeheerders als de autoconstructeurs, 
de technologieleveranciers, de pomphouders en de beheerders van wagenparken om 
een dekkend netwerk van stations te realiseren;

– een platform op te richten dat kennis en ervaring op het gebied van rijden op aardgas 
bundelt. De dialoog met landen, bedrijven of  overheden die al op aardgas rijden, is 
daarbij van groot belang;

– een ondersteuning uit te werken voor pomphouders en exploitanten van tankstations 
die investeren in een cng-vulpunt;

– op termijn het voorzien van tankmogelijkheden voor cng in de sectorale milieuvergun-
ningsvoorwaarden op te leggen aan exploitanten van de grotere tankstations;

– de distributienetbeheerders ertoe aan te zetten om, tegen kostendekkende voorwaar-
den, thuisvulinstallaties voor aardgas te realiseren op verzoek van geïnteresseerde 
gezinnen en bedrijven;

– maximaal in te spelen op Europese programma’s zoals het ‘Green Cars Initiative’, de 
‘European Strategy on Clean and Energy Efficient Vehicles’ en het ‘Strategic Transport 
Technology Plan’;

– het gebruik van aardgasbussen door De Lijn extra ondersteuning te bieden;
– bij de Federale Regering aan te dringen op het behoud of  vergroten van het huidige 

verschil tussen de accijnzen op traditionele brandstoffen en de accijnzen op aardgas en 
op een hogere aftrekbaarheid van de brandstofkosten voor personenwagens op cng in 
vergelijking met de kosten voor andere brandstoffen. De Vlaamse Regering zou bij de 
Federale Regering ook moeten aandringen op het instellen van een aparte categorie 
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voor personenwagens en vrachtwagens op cng in het systeem van de eenmalig ver-
hoogde investeringsaftrek, waardoor de investering in een voertuig op cng recht geeft 
op een hogere aftrek dan 13,5 percent;

– te allen tijde te zorgen voor een afstemming tussen Vlaamse en federale maatregelen, 
om elkaar tegenwerkende, maar ook overlappende, maatregelen te voorkomen.

 
De heer Martens verwijst naar eerdere discussies waarbij werd gewezen op de voorbeeld-
rol die overheden kunnen vervullen. 

De heer Dirk de Kort, indiener van het voorstel van resolutie, vult daarbij aan dat de 
gemeente Brasschaat een voormalig militair domein heeft omgebouwd tot een bedrijven-
terrein. Daarin wordt voorzien in elektrische laadpalen maar ook een cng-tankstation. 
Met de investeerders werd afgesproken om een vergoeding te betalen op basis van de 
omzet, om op die manier te stimuleren dat de investeringen daadwerkelijk doorgang vin-
den. De gemeente maakt ook werk van de vergroening van het wagenpark en heeft al 
een aantal cng-voertuigen aangekocht. De federale overheid zou volgens het lid in haar 
bestekken voor bijvoorbeeld politievoertuigen ook de inzet van cng-auto’s kunnen aan-
moedigen.

De heer Bart Martens besluit dat rijden op aardgas, zowel voor personen- als vrachtver-
voer, een plaats moet krijgen in een duurzaam transportbeleid. Er wordt nu al ingezet op 
elektrische wagens, die echter duurder zijn en ook een beperktere actieradius hebben. 

Tot slot laat de indiener opmerken dat ook in de havens kan worden geïnvesteerd in aard-
gastankstations voor binnenvaartschepen en zeeschepen.

2. Bespreking

De heer Pieter Huybrechts wijst erop dat het voorstel van resolutie van de Vlaams Belang-
fractie al op 16 oktober 2012 is ingediend. Het lid betreurt enerzijds dat voorstellen van 
resolutie van de oppositie geen kans hebben om te worden goedgekeurd in de commissie. 
Anderzijds is de heer Huybrechts tevreden dat de meerderheid het initiatief  heeft overge-
nomen en een gelijkaardig voorstel van resolutie heeft ingediend, weliswaar met meer dan 
een jaar vertraging.

De heer Hermes Sanctorum vindt het positief  dat parlementaire initiatieven worden geno-
men om ervoor te zorgen dat Vlaanderen minder onder druk staat van CO2-emissies en 
uitstoot van andere vervuilende stoffen. Het lid heeft de voorbije jaren wel vaker plei-
dooien pro aardgas gehoord van leden van de meerderheidspartijen, maar in de praktijk 
is daar nog maar weinig van te merken. Het aandeel van aardgas als brandstof blijft zeer 
laag in de sector van het vervoer. De vraag is of  het voorstel van resolutie daar nog veel 
zal aan veranderen.

Volgens het lid moet niet alle heil van transport op aardgas worden verwacht, hoewel de 
brandstof  wel potentieel heeft. Er zijn internationale studies gemaakt die verschillende 
brandstoftypes vergelijken en daaruit blijkt volgens de heer Sanctorum dat voor perso-
nenvervoer de elektrische wagen de meest milieuvriendelijke optie is, onder de voorwaarde 
dat de wagen door groene elektriciteit wordt aangedreven. Dat moet mee in overweging 
worden genomen. Ook de elektrische wagen is nog geen echt succes in Vlaanderen. Dat 
heeft inderdaad te maken met de hoge prijs, die echter stelselmatig daalt. Ook de actie-
radius neemt geleidelijk toe door technologische ontwikkelingen. Uit enquêtes blijkt dat 
consumenten argumenten als prijs en rijbereik belangrijk vinden. 
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Mevrouw Marleen Van den Eynde vindt dat het voorstel van de meerderheid sterk lijkt 
op een voorstel van resolutie dat in 2008 in de Kamer van Volksvertegenwoordigers werd 
ingediend door leden van de CD&V-fractie (Parl.St. Kamer 2008-09, 1548/001). Sinds 
2008 hebben de meerderheidspartijen alle troeven in handen om maatregelen te nemen 
om transport op aardgas te stimuleren. Op zes jaar tijd is er echter zowel op federaal als 
Vlaams niveau weinig gerealiseerd. Vlaams Belang heeft steeds geijverd voor het meer 
toegankelijk maken van rijden op aardgas omwille van de milieuvoordelen. Het lid zegt 
zelf  in de commissies bevoegd voor Leefmilieu, Mobiliteit en Innovatie herhaaldelijk te 
hebben gevraagd om meer in te zetten op aardgas. Ook op lokaal vlak, bijvoorbeeld in 
Brasschaat, heeft Vlaams Belang volgens het lid steeds aan de kar getrokken om aardgas 
te stimuleren. 

Mevrouw Van den Eynde is echter tevreden dat de meerderheid eindelijk een initiatief  
neemt, zij het vrij laat in de regeerperiode. Zij hoopt dat na de volgende verkiezingen ook 
effectief  maatregelen worden genomen. 

Het lid wil het debat over elektrische auto’s niet openen, maar het is voor haar duidelijk 
dat de huidige Vlaamse Regering daarop ten volle heeft ingezet, in tegenstelling tot cng. 
De elektrische wagens breken echter niet door, zoals in andere landen, volgens het lid 
omdat het niet de meest milieuvriendelijke wagens zijn.

De heer Bart Martens wijst op het feit dat door de Vlaamse Regering al een ecologiepre-
mie werd ingevoerd voor het ombouwen van vrachtwagens naar aardgas. Er is ook in 
ecologiesteun voorzien voor wie investeert in aardgasvulpunten. Op federaal niveau wordt 
gewerkt aan het afschaffen van het verbod om in parkeergarages aardgasvoertuigen te 
parkeren. Tot hiertoe worden aardgas en lpg op dezelfde manier behandeld, maar aard-
gas heeft veel minder ontploffingsgevaar bij lekken. Ook het voordeel inzake accijnzen 
bij het tanken op aardgas is op federaal niveau behouden gebleven, waardoor het tanken 
van aardgas voordelig is. Het lid ontkent dan ook dat er de laatste zes jaar niets zou zijn 
gebeurd. De meerderheidsfracties zijn echter van oordeel dat er meer kan en meer moet 
gebeuren en daarom worden nu aanbevelingen aan de Vlaamse Regering geformuleerd.

3. Stemming

Het voorstel van resolutie van de heren Pieter Huybrechts, Jan Penris en Wim Wienen 
en mevrouw Katleen Martens betreffende het stimuleren van aardgas als brandstof voor 
voertuigen (Parl.St. Vl.Parl. 2012-13, nr. 1748/1) wordt verworpen met 8 stemmen tegen 3 
bij 1 onthouding. 

Het voorstel van resolutie van de heren Bart Martens, Dirk de Kort, Wilfried Vandaele, 
Steve D’Hulster en Robrecht Bothuyne en de dames Tine Eerlingen en Valerie Taeldeman 
betreffende het bevorderen van het transport op aardgas en de aanleg van tankstations 
voor aardgas in Vlaanderen (Parl.St. Vl.Parl. 2013-14, nr. 2369/1) wordt aangenomen met 
12 stemmen.
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